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BeDoCare São Paulo:
Ett arv för framtida
generationer

Evenemanget "BeDoCare São
Paulo", som samlar sociala
initiativ, företag och universitet
för att utbyta erfarenheter och
fundera över hur man kan
förbättra samhället, är bara
några dagar bort. För att bättre
förstå denna utmaning talade vi
med Vitória och Gustavo, som
deltog i den första upplagan,
som hölls i Rom 2022.
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I år föreslår BeDoCare[1] ett möte om
"Ett arv för framtida generationer",
med deltagare från flera länder i
Nord- och Sydamerika. Det blir ett
tillfälle för icke-statliga
organisationer, företag och
universitet att utbyta idéer och hitta
kreativa lösningar på komplexa
problem. Kongressen äger rum den
10-12 oktober i São Paulo i Brasilien.

Det centrala temat kommer att kretsa
kring dessa enheters ansvar för att
skapa en positiv och varaktig
påverkan på samhället och miljön,
med fokus på sociala behov.
Tillsammans kommer de att förena
sina krafter för att främja anständigt
arbete som en nyckel till ungdomars
framtid och sociala framsteg.

—Vitória, vad var din roll i
BeDoCare-evenemanget?

—Jag hade förmånen att delta i
organisationskommittén för den



första upplagan av BeDoCare, som
hölls i Rom 2022. Även om jag inte
längre är direkt involverad följer jag
fortfarande förberedelserna inför
den brasilianska upplagan.

—Varifrån kom idén att
anordna denna aktivitet?

—I juni 2021 uppmanade Opus Deis
prelat alla medlemmar och vänner
att delta i förberedelserna inför Opus
Deis hundraårsjubileum, som
kommer att pågå från oktober 2028
till februari 2030. Vid detta tillfälle
meddelade han också att han hade
skapat en kommitté för
förberedelserna av
hundraårsjubileet.

Denna kommitté föreslog som sin
första aktivitet ett möte med sociala
initiativ som fötts under impulsen av
den helige Josemarías läror. Syftet
var att samla in bidrag från
deltagarna om tre aspekter: sätt att



främja social medvetenhet,
återuppliva målsättningarna för
sociala initiativ som inspirerats av
den helige Josemarías budskap och
det möjliga sociala arvet från Opus
Deis hundraårsjubileum.

—Vilka var de viktigaste
resultaten av den första
upplagan?

—Föreläsningen ”Att utvidga hjärtat”
av Msgr Fernando Ocáriz, prelat i
Opus Dei, var inspirerande. Den
riktade sig särskilt till personer som
yrkesmässigt ägnar sig åt sociala
frågor, men med idéer som kan
hjälpa alla som vill fördjupa den
kristnes identitet och uppdrag i
samhällslivet utifrån fyra
dimensioner: andlig, yrkesmässig,
personlig och kollektiv.

Dessutom är det i sig berikande att
sammanföra människor från olika
länder som arbetar med sociala

https://opusdei.org/sv-se/article/fran-prelaten-att-utvidga-hjartat/


initiativ. Att skapa relationer är
mycket viktigt eftersom det gör att
man kan ladda batterierna genom att
veta att man inte är ensam, att det
finns många människor som är
angelägna om att göra gott.

Å andra sidan, trots den stora
variationen i deltagarnas profiler i
Roms upplagan, var många av
utmaningarna likartade: att
professionalisera de tjänster som
tillhandahålls, att uppnå ekonomisk
hållbarhet för projekten och att inte
förlora sin egen identitet mitt i
ansträngningarna att överleva.
Genom att utbyta erfarenheter och
gemensamma utmaningar kan man
hitta nya lösningar och synergier.

Prelaten framförde också två viktiga
budskap som vi sedan dess har sett
bära frukt: att arbeta tillsammans
med andra och att investera i
forskning.



—Den andra upplagan av
BeDoCare kommer att hållas i
oktober 2024 i São Paulo.
Varför Brasilien?

—År 2022 föreslog deltagarna att
man skulle anordna regionala
BeDoCare-möten för att skapa ett
privilegierat utrymme för
organisationer från samma
geografiska region som står inför
liknande utmaningar, så att de kan
interagera bättre.

Det var i detta sammanhang som
förslaget om att göra en upplaga i
Amerika uppstod, när några
personer som var närvarande i Rom
började fundera på det. Dessutom
stärkte 50-årsjubileet av den helige
Josemarías resa till olika länder på
kontinenten, inklusive Brasilien,
beslutet att gå vidare med projektet.



—Och vad är förslaget till
denna andra upplaga?

—BeDoCare-Rom föddes med
avsikten att inspirera till processer
för medvetenhet och förnyelse, och
São Paulo-utgåvan föddes i
kontinuitet med 2022-mötet. Det
finns dock vissa skillnader: den
brasilianska upplagan har, förutom
att ha fokus på Central- och
Sydamerika, ett tema som är ” Arvet
för framtida generationer”.

En annan skillnad är att vi i São
Paulo hoppas kunna samla inte bara
icke-statliga organisationer, utan
även universitet och företrädare för
den privata sektorn för att dela
perspektiv och möjliga lösningar på
sociala utmaningar. Det finns en stor
potential för samarbete mellan dessa
sektorer eftersom de tillsammans
kan reflektera, diskutera och
inspireras till att utforska lösningar



för att ta itu med utmaningarna i
sina respektive länder.

—På vilket sätt är den
inspirerad av den helige
Josemarías budskap?

—När vi läser den helige Josemarías
texter och lyssnar till vad han sade i
sina möten med människor från
olika länder, finner vi en djup social
omsorg.

Det finns några ord i ”När Kristus går
förbi” som är mycket kraftfulla: “En
människa eller ett samhälle som inte
reagerar inför lidande eller
orättvisor, och som inte försöker
lindra dem, är inte en människa eller
ett samhälle som kan mäta sig med
kärleken i Kristi hjärta. Kristna
måste –samtidigt som de alltid
bibehåller den största frihet för att
planera och genomföra olika
lösningar, vilket innebär en naturlig
pluralism–vara enade i strävan efter
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att tjäna mänskligheten. Annars
kommer deras kristendom inte att
vara Jesu ord och liv, den kommer att
vara en förklädnad, ett lurendrejeri
inför Gud och människor.” (n. 167).

Det är viktigt att betona att social
omsorg är något som vi vårdar som
kristna och som vi delar med många
människor som, även utan tro,
arbetar generöst med sociala frågor.
Det som är specifikt för Opus Dei har
kanske att göra med att översätta
denna sociala strävan till det vanliga
livet, att försöka förvandla vardagens
realiteter till en plats för möten med
Gud och tjänst för andra, att förändra
sociala strukturer genom arbete och
att uppmuntra till utövandet av
dygder.

På sätt och vis är den sociala omsorg
som vi alla bör odla "inom" Opus
Deis anda: kristna mitt i världen som
försöker helga sig själva i sitt arbete.
Att vara mitt i världen innebär att



inse att vi är varelser i relation till
andra - "inget mänskligt liv är ett
isolerat liv, utan är sammanflätat
med andra liv", sa den helige
Josemaría - och att vi är kallade att
odla en lyhördhet för den tid vi lever
i, inklusive dess utmaningar. Msgr
Ocáriz sade nyligen: »“Att lidelsefullt
älska världen” innebär att känna
den, vårda den och tjäna den«

—Många människor är
bekymrade över sociala
frågor och omgivningens
behov, men ibland känner de
att de inte kan göra något för
att hjälpa till. Vad skulle du
säga till dem?

Jag vill påminna om några ord som
Opus Deis prelat sade till
brasilianarna när han var i São
Paulo: "Tro inte att ni inte kan göra
någonting. Ibland kan vi göra mer än
vi tror.



Ibland händer det att vi inte gör
någonting för att vi inte kan ”lösa”
ett socialt problem, men kan vi inte
göra en insats för att hjälpa till lite?
Om alla tar initiativ och gör det goda
som ligger inom räckhåll, även om
det är litet, är det möjligt att skapa en
solidaritetsrörelse och mildra den
globalisering av likgiltighet som
påven Franciskus talar om.

—Gustavo, samarbetar du
med organisationen av
BeDoCare São Paulo?

—Ja, jag har jobbat med att
samordna talare och
referenspersoner inom den tredje
sektorn.



—Vissa frågar hur
erfarenhetsutbytet mellan
deltagarna kommer att
fungera. Kan du förklara
detta?

—Utbytet av erfarenheter i BeDoCare
är strukturerat för att främja en
berikande dialog mellan deltagarna.
Jag deltog i den första upplagan i
Rom och bevittnade hur
samskapande sessioner och
rundabordssamtal uppmuntrar till
utbyte av idéer mellan icke-statliga
organisationer, företag och
universitet.

Dessutom är det mycket motiverande
att alla förenas av ett gemensamt
uppdrag: andras bästa. Denna miljö
genererar diskussioner med fokus på
lösningar för social påverkan som
sträcker sig långt bortom
evenemanget.



—Vad förväntar du dig av
BeDoCare São Paulo?

—Jag hoppas att jag ska smittas av
kraften hos människor som är fast
beslutna att förbättra världen. Jag
vill lära mig av erfarenheterna från
andra institutioner som delar samma
vision och, framför allt, inleda nya
samarbeten som kan skapa ännu
större social påverkan.

Mer information finns på BeDoCares
officiella webbplats och Instagram 
@BeDoCare.

[1] BeDoCare föddes vid ett möte i
Rom den 28-30 september 2022, som
en förberedelse inför Opus Deis 100-
årsjubileum och 20-årsjubileet för
Harambee, ett initiativ som
lanserades i samband med
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helgonförklaringen av den helige
Josemaría Escrivá.

Den första upplagan samlade 150
deltagare från 35 länder, som
representerade 90 initiativ
inspirerade av Opus Deis grundares
läror.
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